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Bijlage 3 

 

Onderwerp: 

Herziening busbediening Dinteloord (D66) behorende bij raadsmededeling BM2003896. 

 

D66: 

 

“D66 wil nadrukkelijk aandacht geven aan het in stand houden van het openbaar vervoer in onze 

gemeente. D66 verwacht een ijzersterke lobby van het college richting de vervoersmaatschappijen en 

vraagt om de bushalte in de kern van Dinteloord niet te sluiten en de directe verbinding tussen 

Steenbergen, Nieuw-Vossemeer, Welberg, De Heen, Kruisland en Dinteloord richting Roosendaal in het 

weekend te verbeteren omwille van het nieuwe ziekenhuis. D66 ziet raadsmededeling Herziening 

busbediening Dinteloord als een grove fout van het college en vraagt om een andere aanpak. Graag de 

uitleg van de acties die het college gaat doen in deze.” 

 

Beantwoording: 

 

Inleiding en achtergrond 

Een lobby richting vervoersmaatschappijen kan niet en heeft geen zin. Het openbaar regionaal 

vervoer is een verantwoordelijkheid van de provincie, zij is de OV-autoriteit en bepaalt de 

aanbesteding. Voor de volledigheid een korte toelichting hierop (bron: wiki.ovinnederland.nl): “In 

het Nederlandse openbaar vervoer worden sinds de invoering van de Wet personenvervoer 2000 

de meeste concessies openbaar aanbesteed. Een concessie geeft de vervoersmaatschappij het 

exclusieve, maar tijdelijke recht op het verrichten van openbaar vervoer binnen een bepaald 

gebied of op een bepaalde verbinding. Directe concurrentie in het gebied is hierdoor niet 

mogelijk. In het openbaar vervoer is een concessie een pakket van lijnen en andere vervoers-

diensten die een OV-autoriteit onder bepaalde voorwaarden exclusief aan een vervoerder 

toekent. Een OV-autoriteit is in Nederland een overheid die belast is met openbaarvervoertaken. 

Dit zijn de twaalf provincies en twee Randstedelijke vervoerregio's.” 

 

De provincie Noord-Brabant is zogezegd OV-autoriteit en is daarmee de concessieverlener, de 

vervoersmaatschappij is de concessiehouder. De provincie schrijft dus ook de aanbesteding uit 

voor de nieuwe busconcessie West-Brabant voor de periode vanaf 2023 en stelt daarbij de eisen 

en voorwaarden op, zowel technische als inhoudelijke. Daarbij gaat het om bijvoorbeeld het 

soort bussen (bv. emissieloos), hoe vaak bepaalde bestemmingen bediend moeten worden, hoe 

de aansluiting is op treinstations en wat de belangrijkste lijnen zijn. De provincie beheert dus ook 

het budget voor de uitvoering van het openbaar vervoer, dat budget is daarmee ook bepalend 

voor de uitvoering van de busdiensten in alle concessiegebieden van de provincie. Een gemeente 

heeft hier normaliter maar zeer beperkte invloed op. 
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Nieuwe aanbesteding 2023 

En linksom of rechtsom, of we nu willen of niet, het openbaar vervoer gaat veranderen met de 

nieuwe concessie vanaf 2023. Daar gaat de provincie over en de provincie is, zoals bekend, een 

grote en machtige organisatie die makkelijk haar eigen koers kan varen. Zij gaat de aanbesteding 

geheel anders opzetten en is hiervoor in 2018 gestart met het uitwerken van haar visie “Gedeelde 

mobiliteit”. Dat is in 2019 concreet geworden en bestuurlijk vastgesteld met de Regio West-

Brabant en de regiogemeenten door het instemmen met de transitiestrategie gedeelde mobiliteit 

in december 2019. Ook onze gemeente heeft hiervoor de intentieverklaring getekend na een 

zorgvuldige voorbereiding en met actieve betrokkenheid aan het proces. Deze transitiestrategie 

wordt in 2020 uitgewerkt op zowel lokaal als regionaal niveau. Dat leidt tot uitgangspunten en 

randvoorwaarden voor de aanbesteding die in 2021 wordt uitgeschreven zodat vervoers-

maatschappijen kunnen inschrijven als potentiële nieuwe concessiehouder vanaf 2023. 

 

Samenwerking 

Met deze transitiestrategie heeft de provincie nadrukkelijk de samenwerking gezocht met de 

regio en dus met de gemeenten, maar wel met haar eigen visie, ambities en doelstellingen als 

vertrekpunt. Regio en provincie hebben gemeenten de gelegenheid geboden om aan te sluiten 

en bij te dragen aan de uitwerking en invulling van gedeelde mobiliteit. Steenbergen heeft er 

voor gekozen hier intensief aan deel te nemen en een proactieve rol aan te nemen. Zo zijn we 

sinds begin 2019 betrokken bij het proces dat bestaat uit vele werksessies en overleggen. 

Uitgangspunt van deze keus: je hebt als individuele gemeente meer te verliezen dan te winnen in 

zo’n groot, kostbaar en verstrekkend proces waarin een machtsblok als de provincie de regie 

voert. Van alle actuele regionale opgaven is openbaar vervoer een van de meest belangrijke en 

meest relevante voor de inwoners, ondernemers en bezoekers van de gemeente. Ook omdat 

openbaar vervoer beschouwd kan, zo niet moet worden als basisbehoefte van de bevolking. 

 

In het afgelopen half jaar, volgend op de ondertekening van de intentieverklaring in december, is 

begonnen met het uitwerken van de transitiestrategie. Zowel om het concept van gedeelde 

mobiliteit in algemene zin vorm te geven als dit ook concreet in te vullen op lokaal-gemeentelijk 

niveau. Wat betekent dit, wat verstaan we er onder, wat willen we bereiken. Het gaat hier ook om 

het afwegen van belangen en het prioriteren van wensen en doelen. Daarnaast blijft Steenbergen 

aandacht vragen voor niet-inhoudelijke zaken zoals de verdeling van rollen, taken en 

verantwoordelijkheden tussen de provincie, regio, gemeente en vervoerder. Dit zowel in het 

proces van totstandkoming als ook in de te maken keuzes van uitwerking en invulling van het 

eindresultaat: de kaders, uitgangspunten en randvoorwaarden van de nieuwe aanbesteding. 

 

Gedeelde mobiliteit 

Beknopt komt gedeelde mobiliteit neer op het volgende. De basis blijft gevormd worden door het 

netwerk van streekbussen en buurtbussen, maar mogelijk wel teruggebracht tot de belangrijkste 

lijnen met voldoende groeipotentie en met een duidelijke functie binnen het gehele netwerk. 

Enkele streekbuslijnen in de regio worden opgewaardeerd tot zogenaamd hoogwaardig 

openbaar vervoer, de HOV-lijnen. Dat geldt ook voor de lijn 310 die van Bergen op Zoom via 

Steenbergen en Dinteloord naar Rotterdam rijdt. Het opwaarderen tot HOV-lijn vraagt wel om 

een kwaliteitssprong voor het materieel (de bussen), de haltes en ook voor de route. Aanvullend 

kunnen nieuwe mobiliteitsdiensten worden aangeboden, zoals hubtaxi’s en haltetaxi’s als 

vormen van vervoer op maat maar bijvoorbeeld ook deelfietsen, deelauto’s en vergelijkbare 
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concepten. Ook wordt er gezocht naar een sterkere koppeling van het reguliere openbaar 

vervoer met het Wmo-vervoer. Vanuit Welzijn & Zorg is de gemeente zodoende ook betrokken. 

 

Een ander aspect van de gedeelde mobiliteit is dat de belangrijkste bushaltes worden uitgewerkt 

tot mobiliteitshub. Dat houdt een zeker kwaliteitsniveau in met bepaalde haltevoorzieningen 

voor reizigers zoals goede fietsenstallingen. Ook wordt een hub bediend door verschillende 

vormen van mobiliteit. Dat zijn in elk geval streekbussen (al dan niet als HOV), maar bijvoorbeeld 

ook de aanwezigheid van carpoolplaatsen en/of deelfietsen. Provincie en regio werken 

momenteel aan een voorstel waar een hub aan zou moeten voldoen en welke categorieën hubs 

onderscheiden kunnen worden. Zowel de voorgestelde halte Dinteloord bij de rotonde als de 

halte Steenbergen-Rondweg zijn aangeduid als potentiële mobiliteitshub. 

 

Voor elke gemeente kan het proces een andere uitwerking van gedeelde mobiliteit voor het 

lokale openbaar vervoer vanaf 2023 betekenen. 

 

Huidige situatie als uitgangspunt 

De crux is echter dat er door de provincie kritisch wordt gekeken naar de huidige buslijnen. 

Lijnen en haltes met nu al weinig reizigers en/of onvoldoende potentie voor groei zijn ter 

discussie gesteld. Ook wordt er gekeken naar het gehele netwerk van buslijnen om te bepalen 

wat de belangrijkste routes zijn en welke lijnen te veel overlap hebben. Dit heeft geleid tot een 

voorstel van een aangepast netwerk waarin lijnen zijn geoptimaliseerd of zijn gesaneerd. Hier 

speelt ook mee het opwaarderen van de paar lijnen tot HOV-lijn. Optimaliseren van een lijn komt 

veelal neer op het rechttrekken van een route, bijvoorbeeld door een hoofdweg langs een kern te 

volgen in plaats van kronkelend door de kern heen. 

 

Van theorie naar intentieafspraken 

Hoewel gesproken wordt van aanvullende mobiliteitsdiensten, blijkt dit soms niet aanvullend te 

zijn maar vervangend of compenserend voor het reguliere busvervoer dat nu aanwezig is. Dit als 

gevolg van het rechttrekken of saneren van lijnen. Daar zien sommige gemeenten zich nu mee 

geconfronteerd en dat bevestigt het uitgangspunt van Steenbergen dat je meer te verliezen hebt 

dan te winnen – ook al zijn de inhoudelijke gronden voor aanpassen of saneren valide zoals 

beperkt reizigersaanbod en/of potentie. Al vroeg in het proces, medio 2019, heeft de gemeente 

Steenbergen zodoende de strategische keus gemaakt om primair in te zetten op zoveel mogelijk 

behoud van het huidige aanbod van streek- en buurtbussen. Eventuele aanvullende, nieuwe 

mobiliteitsdiensten kunnen toegevoegde waarde hebben, maar pas als de basis op orde is. Op 

ambtelijk niveau zijn nu, als resultaat hiervan, duidelijke intentieafspraken gemaakt die uitgaan 

van behoud van het huidige aanbod van buurtbussen en streekbussen in de gemeente 

Steenbergen. Onderdeel van die afspraken is de aanpassing in Dinteloord. En dit is inclusief het 

voornemen om streekbus 310 Bergen op Zoom – Rotterdam op te waarderen tot HOV-lijn. Deze 

intentieafspraken worden uitgewerkt tot bestuurlijk vast te stellen uitgangspunten voor gedeelde 

mobiliteit in de gemeente Steenbergen. De aandacht die D66 vraagt voor het in stand houden 

van het openbaar vervoer in onze gemeente is juist de insteek geweest van het proces het 

afgelopen anderhalf jaar en is als doelstelling grotendeels bereikt. 
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Belangenafweging 

De gemeente is een van vele kleine onderdelen in het provinciale project van aanbesteding 

waarin verschillende grote belangen spelen en maakt zich hierin sterk voor de lokale belangen in 

haar kernen. Dat gaat vooral over de bereikbaarheid, maar bijvoorbeeld ook over leefbaarheid 

dat daarmee samenhangt. De intentieafspraken en dus het nu voorliggende resultaat kunnen 

niet bereikt worden enkel op basis van de eigen, lokale belangen van de gemeente Steenbergen. 

Er moet gezocht worden naar een balans met de wensen en doelen van de provincie. Daarbij 

gaat het niet alleen om inhoudelijke punten, maar ook om het bereiken van een goede, 

constructieve relatie met de provincie. Het mag vanzelfsprekend zijn dat we daarbij gebaat zijn, in 

het lopende project van de gedeelde mobiliteit waar nog de nodige opgaven liggen als ook 

kansen voor bijvoorbeeld pilots en haalbaarheidsonderzoeken, maar ook op de lange termijn. 

 

Dinteloord 

Allereerst moet duidelijk gesteld worden dat de gemeente niet als doel heeft het openbaar 

vervoer in Dinteloord te versoberen of “Dinteloord” te gebruiken als makkelijk wisselgeld met de 

provincie. Echter, zoals eerder genoemd is de huidige streekbus 310 een van de weinige lijnen die 

door de provincie is aangeduid als HOV-lijn. Voor de bijbehorende kwaliteitssprong heeft de 

provincie aangegeven dat de huidige situatie in Dinteloord met de dubbel af te leggen route over 

de Steenbergseweg niet past bij deze HOV-ambitie. Zij heeft zodoende Dinteloord aangewezen 

als locatie waar versnelling gewenst is. Versnelling houdt in het aanpassen van een busroute ten 

gunste van de reistijd en het reiscomfort van (doorgaande) reizigers en het verhogen van de 

betrouwbaarheid van de dienstregeling. Vanuit de HOV-gedachte plausibele en valide doelen.  

 

Onderstaande kaart uit de conceptstukken van gedeelde mobiliteit van de provincie geeft het 

beperkte aantal HOV-lijnen aan in West-Brabant: de rode lijnen.  
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Landelijke opgave: Toekomstbeeld OV 2040 

Naast de opgave van gedeelde mobiliteit met de provincie, loopt er ook de landelijke opgave 

Toekomstbeeld OV 2040. Dit is een nog omvangrijker proces met nog grotere en hogere 

belangen dan de provinciale opgave van gedeelde mobiliteit. Het heeft wel sterke raakvlakken 

met elkaar. Toekomstbeeld OV 2040 wordt per landsdeel uitgewerkt waarbij West-Brabant deel 

uitmaakt van de regio Zuid-Nederland / Noord-Brabant. Met door de regio gefaciliteerde 

consultatiesessies zijn de gemeenten hierbij betrokken, zo ook Steenbergen. Toekomstbeeld OV 

2040 kent twee inhoudelijke componenten: de ontwikkelagenda spoornetwerk en de ontwikkel-

agenda HOV-netwerk. Die laatste moet gelezen worden als het “niet-spoorse” HOV-netwerk 

omdat binnen het spoornetwerk eigen HOV-uitwerkingen zijn. Ofwel, het HOV-netwerk van het 

Toekomstbeeld OV 2040 heeft betrekking op de belangrijkste streekbuslijnen. De hierin 

benoemde HOV-lijnen zijn afgestemd met de HOV-lijnen uit de gedeelde mobiliteit en ook 

worden de belangrijkste bushaltes aangeduid als hubs. De exacte uitwerking en aanduiding 

hiervan is een nog lopend proces. Gemeente Steenbergen vraagt ook om aandacht voor 

zorgvuldige en tijdige afstemming tussen de regionale en landelijke opgave. Ook de volgende 

kaart uit de projectgroep Toekomstbeeld laat het beperkte aantal HOV-lijnen zien: 

 

 
 

Concreet verlangt ook de landelijke opgave Toekomstbeeld OV 2040 een versnelling bij 

Dinteloord om de HOV-ambitie waar te maken. Verder laten de geel en oranje gekleurde smileys 

zien dat er op “onze” lijn 310 weliswaar potentie is in bijvoorbeeld reizigersgroei en te behalen 

reistijdwinst, maar dat dit niet groot is. Ofwel, willen we de 310 toekomstvast maken en laten 

uitgroeien tot succesvolle HOV-lijn, dan zal dat om inzet vragen. Ook vanuit de gemeente. Het is 

in ons eigen belang dat we aansluiting hebben én houden op een busverbinding die zowel op 

provinciaal als op landelijk niveau is aangeduid als HOV-lijn. Het draagt immers bij aan betere 

bereikbaarheid en snellere reistijd naar belangrijke bestemmingen buiten de gemeente, maar 

het maakt de gemeente zélf ook beter bereikbaar voor inwoners, werknemers, scholieren, 

bezoekers en toeristen.  

 

Behalve de onwenselijke route over de Steenbergseweg, zal ook de halte Zuideinde niet 

opgewaardeerd kunnen worden tot mobiliteitshub met bijbehorende voorzieningen. 
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Afweging en keuze 

Vanuit het gemeentelijke beleid en haar doelstellingen of ambities zijn er geen zwaarwegende 

redenen om de streekbussen uit Dinteloord te halen. Echter, volgend jaar begint de herinrichting 

van de Steenbergseweg. Voor het ontwerp hiervan is het relevant of er wel of geen rekening 

gehouden moet worden met streekbussen. Dat zou namelijk aanvullende randvoorwaarden 

meebrengen, ondanks dat de weg sowieso geschikt blijft voor groot verkeer. Zodoende wilden 

we een duidelijke keus maken voor het openbaar vervoer in Dinteloord: wel of geen 

streekbussen naar het Zuideinde. Tegelijkertijd met deze voorbereiding werden de plannen van 

gedeelde mobiliteit concreter en werden ook de provinciale en landelijke ambities duidelijk voor 

lijn 310 met daarbij de constatering dat de huidige situatie in Dinteloord niet bij die ambities past. 

Zouden we vasthouden aan halte Zuideinde, dan is het voorstelbaar dat dit gevolgen kan hebben 

voor de bereikbaarheid van Dinteloord met het openbaar vervoer. De makkelijkste vorm van 

versnelling van een buslijn is immers het simpelweg overslaan van zwakke, niet-rendabele haltes 

met onvoldoende groeipotentie. Een aannemelijk scenario is zodoende dat de provincie kan 

besluiten om vanaf 2023 de streekbus 310 als HOV-lijn niet meer in Dinteloord te laten stoppen. 

Of dat er sowieso minder of geen streekbussen gaan stoppen in Dinteloord, of zelfs in de gehele 

gemeente. Dan zij we letterlijk en figuurlijk verder van huis. Daarom heeft de gemeente de keus 

gemaakt om de bushalte te willen verplaatsen van het Zuideinde naar de rotonde. 

 

Mobiliteitshub Dinteloord en doortrekken buurtbus 

Bij de rotonde met de Noordlangeweg is voldoende ruimte voor een bushalte met de 

mogelijkheid deze uit te werken als mobiliteitshub. Dit is ook zo benoemd in de intentieafspraken 

met de provincie, evenals voor de halte Steenbergen-Rondweg. Hier zullen de streekbussen 

halteren, maar het wordt ook het nieuwe eindpunt van buurtbus 200 uit Fijnaart. Die wordt 

doorgetrokken via halte Dorus Rijkersstraat naar de rotonde. Arriva heeft dit inmiddels ook zo 

uitgesproken. Halte Zuideinde kan dan opgeheven worden en de ontstane ruimte wordt nader 

ingevuld. Voor de buurtbus leggen we ook bij het Raadhuisplein een nieuwe halte aan. De halte 

bij de rotonde is direct gelegen aan de voet- en fietspaden naar het centrum en krijgt ruime 

fietsenstallingen. In de verdere uitwerking van de gedeelde mobiliteit verkennen we samen met 

regio en provincie de mogelijkheden voor aanvullende voorzieningen en mobiliteitsdiensten, 

zoals onderzoek naar potentie voor deelfietsen bijvoorbeeld, of op termijn een carpoolplaats. 

 

Samengevat 

Het verplaatsen van de bushalte Zuideinde en daarmee van de streekbussen naar een nieuwe 

halte bij de rotonde zal een merkbare verandering zijn in Dinteloord. Met het doortrekken van de 

buurtbus wordt dit grotendeels gecompenseerd, evenals met het aanleggen van een nieuwe 

buurtbushalte bij het Raadhuisplein. Dinteloord blijft goed bereikbaar met het openbaar vervoer. 

We hebben zo de intentieafspraken kunnen maken dat Dinteloord en de gemeente zelf bediend 

zal blijven worden door de streekbussen, waaronder de toekomstige HOV-lijn. Ook kan de 

gemeente mogelijk profiteren van bijvoorbeeld pilotprojecten of haalbaarheidsonderzoeken naar 

nieuwe vormen van gedeelde mobiliteit in het vervolgtraject. Het herzien van de busbediening in 

Dinteloord is geen grove fout, maar resultaat van een weloverwogen beslissing. Dit met als doel 

juist de bereikbaarheid per OV van Dinteloord en de gehele gemeente en het behoud van het 

OV-aanbod in het algemeen – ook in de toekomst. 
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Onderstaande kaart geeft de huidige situatie in Dinteloord weer: 

 
 

Onderstaande kaart toont het voorstel van de nieuwe halte en het doortrekken van de buurtbus:

 
  



8 

 

Verbinding Roosendaal / Bravis 2025 

In de opgave van de transitiestrategie gedeelde mobiliteit spelen meer zaken dan enkel de 

situatie in Dinteloord. Ook andere wensen en aandachtspunten brengt de gemeente in in de 

werksessies en overleggen. De behoefte aan een algemene verbetering van de verbinding met 

Roosendaal is er een van. Ook vragen we specifiek om aandacht voor de verbinding met het 

Bravis-ziekenhuis. Nu is de gemeente per bus rechtstreeks verbonden met de locatie in Bergen 

op Zoom. Een van de concrete wensen die we hebben meegegeven is dat die rechtstreekse 

verbinding ook na 2025 behouden blijft als Bravis is verhuisd naar Roosendaal. Dit maakt ook 

deel uit van de gemaakte intentieafspraken en de concept-uitgangspunten die worden opgesteld. 


